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Manu vecāku paaudzei Eiropa iemiesoja cerību, ka kontinentā, kas pārāk ilgi bijis sadalīts, 

iestāsies miers.  

Manai paaudzei Eiropa saistījās ar cerību, ka tajā valdīs miers, labklājība un vienotība, ko 

panācām ar vienoto valūtu, brīvu pārvietošanos un paplašināšanos. 

Manu bērnu paaudzei Eiropa saistās ar pavisam citām cerībām.  

Tā ir cerība dzīvot dabiskā un veselīgā kontinentā. Cerība dzīvot sabiedrībā, kurā ikviens var būt 

viņš pats, dzīvot tur, kur vēlas, mīlēt to, kuru vēlas, un tiekties pēc visaugstākajiem mērķiem. Tā 

ir cerība pasaulē, ko piepildījušas jaunas tehnoloģijas un gadsimtus senas vērtības. Cerība par 

Eiropu, kura uzņemas vadību pasaulē mūsdienu lielāko problēmu risināšanā.  

Šā gada Eiropas Parlamenta vēlēšanās Eiropas cilvēki aktīvāk nekā jebkad pauda, ko viņi domā 

un uz ko cer. Viņi uzticēja Eiropas iestādēm un to vadītājiem skaidru uzdevumu: rīkoties 

drosmīgi un izlēmīgi.  

Lai piepildītu šīs cerības, mums no jauna jāatrod mūsu vienotība un iekšējais spēks. 

Ja mani ievēlēs, es stiprināšu saikni starp cilvēkiem, tautām un iestādēm. Saikni starp cerībām un 

to īstenošanu. Saikni starp vārdiem un darbiem. Mana Komisija ieklausīsies Eiropas cilvēkos un 

rīkosies drosmīgi jautājumos, kuros būtu lietderīgi rīkoties, un ļaus valstu, reģionu un vietējā 

līmeņa dalībniekiem sasniegt rezultātus jautājumos, kuros tiem ir vislabākās iespējas to darīt. 



 

 

Mūsdienu pasaulē pieaug nedrošības sajūta. Pašreizējās lielvalstis izvēlas iet jaunus ceļus vienas 

pašas. Veidojas un nostiprinās jaunas lielvalstis. Klimata, tehnoloģiju un demogrāfiskās 

pārmaiņas maina mūsu sabiedrību un dzīvesveidu. Tāpēc daudzās kopienās visā Eiropā 

pieaudzis satraukums un nemiers.  

Nākamajos piecos gados mums ir jāsadarbojas, lai kliedētu bailes un radītu iespējas.  

Eiropai jāuzņemas vadība, lai pārveidotu mūsu planētu par veselīgu zemi un jaunu 

digitālu pasauli. Taču Eiropai tas izdosies tikai tad, ja cilvēki būs vienoti un ja gādāsim, lai 

mūsu unikālā sociālā tirgus ekonomika būtu atbilstoša šodienas jaunajiem mērķiem.  

Pirms sākt šo ceļu, mums jāizmanto visas mūsu stiprās puses, talanti un potenciāls. Mums 

jākoncentrējas uz līdztiesību un iespēju radīšanu visiem: gan sievietēm, gan vīriešiem no 

austrumiem, rietumiem, dienvidiem, ziemeļiem, gan jauniem, gan veciem.   

Mums jāaizstāv mūsu kopējās vērtības un jāievēro tiesiskums. Mums arī jāgādā, lai mums būtu 

resursi, kas vajadzīgi mūsu mērķu sasniegšanai, jo īpaši mūsu nākamajā ilgtermiņa budžetā, par 

kuru būtu pēc iespējas ātri jāvienojas.  

Pamats, uz kura stāvam, ir stabils, tādēļ tas viss ir iespējams. Nodarbinātības līmenis pie mums ir 

rekordaugsts, un ekonomika stabili aug. Esam pasaules tirdzniecības lielvara. Nosakām 

standartus, kurus citi ievēro. Krīzes pārvarēšanas ēru esam atstājuši aiz muguras un tagad 

varam raudzīties nākotnē.  

Mums nevajadzētu būt pārāk pieticīgiem, bet gan vajadzētu lepoties ar sasniegto un 

nebaidīties noteikt augstus mērķus nākotnē. 

Ja dosimies tālāk kopā, es vēlētos strādāt iekļaujošāk un atvērtāk. Vēlos stiprināt Komisijas 

sadarbību ar Eiropas Parlamentu, kas iemieso pilsoņu viedokli.  

Ar tādu domu esmu daudz un plaši konsultējusies un smēlusies iedvesmu no apspriedēm ar 

Eiropas Parlamenta politiskajām grupām, kā arī no Eiropadomes Stratēģiskās programmas 

2019.–2024. gadam.  

Šīs politikas pamatnostādnes balstās uz kopīgām idejām un prioritātēm, kas mūs vieno. Tā nav 

izsmeļoša darba programma, — drīzāk šīs nostādnes ir paredzētas, lai radītu satvaru mūsu 

kopējam darbam. Katrā to nodaļā aprakstīta politika, ar kuras palīdzību es plānoju sasniegt 

mūsu mērķus. Šajās politikas pamatnostādnēs uzsvars likts uz sešiem Eiropas pamatmērķiem 

nākamajos piecos gados un pēc tam: 

 Zaļais kurss Eiropai 

 Ekonomika, kas darbojas cilvēku labā 

 Eiropa, kas atbilst digitālā laikmeta prasībām 

 Eiropiešu dzīvesveida aizsardzība 

 Spēcīgāka Eiropa pasaulē 

 Jauns impulss Eiropas demokrātijai 
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Problēmām un iespējām nenovēršami ienākot mūsu ikdienā, mēs pielāgosimies un ieviesīsim 

daudz jauna, taču vienmēr pieturēsimies pie šeit izklāstītajiem principiem un mērķiem. 

Nākamajos piecos gados es saredzu iespēju Eiropai —  tiekties uz augstākiem mērķiem 

savās mājās, lai būtu starp vadošajām valstīm pasaulē.  

1. Zaļais kurss Eiropai
Vēlos, lai Eiropa tiektos uz augstākiem 
mērķiem, kļūstot par pirmo klimatneitrālo 
kontinentu. 

Eiropas vēlētāju — un to eiropiešu, kas vēl ir 

pārāk jauni, lai piedalītos vēlēšanās, — 

vēstījums pausts skaļi un nepārprotami: viņi 

vēlas reālu rīcību klimata pārmaiņu jomā un 

lai Eiropa šajā ziņā rādītu priekšzīmi.  

Mani iedvesmo miljoniem mūsu jauniešu 

aizrautība, pārliecība un enerģija, ar kādu viņi 

pauž savu nostāju ielās, un tā atbalsojas mūsu 

sirdīs. Viņi tā rīkojas nākotnes vārdā, un mūsu 

paaudzes pienākums ir viņiem to nodrošināt. 

Mērķis kļūt par pasaulē pirmo 

klimatneitrālo kontinentu ir mūslaiku 

lielākais izaicinājums un iespēja. Lai to 

panāktu, jārīkojas izlēmīgi jau tagad. Mums 

būs jāiegulda inovācijā un pētniecībā, 

jāpārveido mūsu ekonomika un jāmodernizē 

mūsu rūpniecības politika.  

Lai mēs varētu sasniegt šo mērķi, savu 

pilnvaru termiņa pirmajās 100 dienās es 

ierosināšu Zaļo kursu Eiropai.  

Tas ietvers pirmo Eiropas tiesību aktu 

klimata jomā, lai tiesību aktos nostiprinātu 

klimatneitralitātes mērķi 2050. gadam. 

Mani iedvesmo miljoniem mūsu jauniešu 
aizrautība, pārliecība un enerģija, ar 
kādu viņi pauž savu nostāju ielās, un tā 
atbalsojas mūsu sirdīs. Mūsu paaudzes 
pienākums ir viņiem to nodrošināt. 

Esam ceļā uz vērienīgo Parīzes nolīguma un 

2030. gada mērķu sasniegšanu. Taču mums 

jāiet tālāk un jāpasteidzas, ja nopietni 

vēlamies līdz 2050. gadam sasniegt 

klimatneitralitāti.  

Mūsu pašreizējais mērķis ir līdz 2030. gadam 

samazināt emisijas līmeni par 40 %. Taču šim 

mērķim jābūt vērienīgākam. CO2 emisijai 

jānosaka cena. Jāiesaistās ikvienam cilvēkam, 

ikvienai nozarei.  

Es ierosināšu emisijas kvotu tirdzniecības 

sistēmas paplašināšanu, lai tajā iekļautu arī 

jūrniecības nozari un ar laiku samazinātu 

bezmaksas kvotas, ko piešķir aviosabiedrībām. 

Es arī ierosināšu paplašināt šo sistēmu vēl 

vairāk, to attiecinot arī uz satiksmi un 

būvniecību. Līdz 2030. gadam šīm dažādajām 

sistēmām būs jāsaplūst vienā, ja vēlamies līdz 

2050. gadam kļūt klimatneitrāli. 

Lai sekmētu šos darbu un nodrošinātu, ka 

mūsu uzņēmumi var konkurēt vienlīdzīgos 

konkurences apstākļos, es ieviesīšu CO2 

robežšķērsošanas nodokli, kas novērsīs CO2 

pārvirzes risku. Tas jādara, pilnībā ievērojot 

Pasaules Tirdzniecības organizācijas 

noteikumus. Sāksim ar vairākām izvēlētām 

nozarēm un pakāpeniski vērsīsim to plašāk. Es 

arī pārskatīšu Enerģijas nodokļu direktīvu.  

Taisnīga pāreja  

Lai sekmētu vajadzīgās pārmaiņas, es 

iesniegšu plānu par nākotnei sagatavotu 
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ekonomiku, mūsu jauno rūpniecības 

stratēģiju.  

Mēs būsim pasaules līderi aprites 

ekonomikas un tīru tehnoloģiju jomā. Mēs 

strādāsim, lai dekarbonizētu energoietilpīgas 

nozares.  

Eiropa ir industriāli attīstīta valsts, un 

daudzviet Eiropas Savienībā vietējais ražotājs, 

ražotne vai rūpnīca ir vietējās kopienas centrs.  

Tāpēc es uzskatu, ka tas, kas nāk par labu 

mūsu planētai, nāks par labu arī mūsu 

cilvēkiem, mūsu reģioniem un ekonomikai.  

Kohēzijas fondiem ir izšķiroša nozīme 

atbalsta sniegšanā mūsu reģioniem un lauku 

apvidiem no austrumiem līdz rietumiem un no 

dienvidiem līdz ziemeļiem, palīdzot tiem 

turēties līdzi pasaulē notiekošajām 

pārmaiņām. Taču mums jādara vēl vairāk.  

Mums vajadzīga taisnīga pāreja visiem.  

Šajā pārejas procesā mums jāatzīst un 

jārespektē tas, ka izejas pozīcijas visiem nebūs 

vienādas. Mums ir kopīgs mērķis, taču dažiem, 

lai to sasniegtu, var būt vajadzīgs īpaši viņu 

situācijai pielāgots atbalsts.  

Uzskatu, ka tas, kas nāk par labu mūsu 
planētai, nāks par labu arī mūsu 
cilvēkiem, mūsu reģioniem un 
ekonomikai. Mēs nodrošināsim taisnīgu 
pāreju visiem. 

 

Mēs atbalstīsim cilvēkus un reģionus, kuriem 

klājas visgrūtāk, ar jauno Taisnīgas pārejas 

fondu. Tāda ir Eiropas pieeja — mums ir 

vērienīgi mērķi, un mēs palīdzam tiem, kas 

atpaliek. 

Mums ir vajadzīga arī plašāka izglītība un 

lielāka motivācija. Tāpēc es ierosināšu 

Eiropas klimata paktu, kas apvienos 

reģionus, vietējās kopienas, pilsonisko 

sabiedrību, nozares pārstāvjus un skolas. Visi 

šie dalībnieki kopā izstrādās virkni saistību, ar 

kurām apņemsies panākt uzvedības maiņu 

ikviena indivīda un vislielāko starptautisko 

uzņēmumu līmenī. Tā būs taisnīgas pārejas 

visiem svarīga daļa. 

Ilgtspējīgas Eiropas investīciju plāns  

Tie, kas pasteigsies un rīkosies pirmie, arī 

iegūs šīs ekoloģiskās pārejas sniegtās iespējas.  

Tāpēc mēs ieguldīsim rekordlielas summas 

progresīvā pētniecībā un inovācijā, pilnībā 

izmantojot nākamā ES budžeta elastību, lai 

koncentrētos uz jomām ar vislielāko 

potenciālu.  

Tomēr ar valsts finansēm vien nepietiks. 

Mums jāizmanto privātie ieguldījumi, liekot 

zaļo finansējumu un ilgtspējīgu finansējumu 

mūsu ieguldījumu ķēdes un finanšu sistēmas 

centrā. Lai to panāktu, es plānoju ierosināt 

zaļā finansējuma stratēģiju un Ilgtspējīgas 

Eiropas investīciju plānu. 

Saistībā ar šo priekšlikumu es arī ierosināšu 

daļu no Eiropas Investīciju bankas 

pārveidot par Eiropas klimata banku.   

Banka jau tagad ir lielākā daudzpusējā klimata 

finansējuma nodrošinātāja pasaulē: 25 % no 

tās kopējā finansējuma paredzēti 

ieguldījumiem klimata jomā. Es vēlos līdz 

2025. gadam šo skaitli vismaz divkāršot.  

Ilgtspējīgas Eiropas investīciju plāns 

nākamajos desmit gados atbalstīs 

ieguldījumus triljona eiro vērtībā visā ES.  

Vērienīgāki mērķi 2030. gadam 

Mums jānosaka vērienīgāki mērķi 2030. 

gadam. Es vēlos līdz 2030. gadam samazināt 

emisijas līmeni vismaz par 50 %.  Tomēr, lai 

panāktu reālu ietekmi, visai pasaulei jārīkojas 

kopā. ES vadīs starptautiskas sarunas, lai 
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panāktu citu galveno piesārņotāju emisijas 

līmeņa samazināšanas mērķa 

palielināšanu līdz 2021. gadam.  

Apņemos līdz minētajam termiņam iesniegt 

visaptverošu plānu, kā atbildīgi palielināt 

Eiropas Savienības 2030. gada mērķi līdz 

55 %.  

Šis plāns būs balstīts uz sociālās ietekmes, 

ekonomiskās ietekmes un vides ietekmes 

novērtējumiem, lai nodrošinātu vienlīdzīgus 

konkurences apstākļus un stimulētu inovāciju, 

konkurētspēju un nodarbinātību. 

Eiropas dabiskās vides saglabāšana 

Klimata pārmaiņas, bioloģiskā daudzveidība, 

pārtikas nodrošinājums, atmežošana un 

augsnes degradācija ir savstarpēji saistīti. 

Mums jāmaina veids, kā mēs ražojam, 

patērējam un tirgojamies. Mūsu darbs jābalsta 

uz mūsu ekosistēmas saglabāšanu un 

atjaunošanu. Mums jānosaka jauni bioloģiskās 

daudzveidības standarti, kas vienlaikus 

attiektos gan uz tirdzniecības, gan rūpniecības, 

lauksaimniecības un ekonomikas politiku.  

Saistībā ar Zaļo kursu Eiropai mēs 

iesniegsim bioloģiskās daudzveidības 

stratēģiju 2030. gadam.  

Mūsu vide, mūsu dabiskie dārgakmeņi, jūras 

un okeāni ir jāsaglabā un jāaizsargā. Eiropa 

sadarbosies ar saviem partneriem visā 

pasaulē, lai nākamajos piecos gados 

ierobežotu bioloģiskās daudzveidības 

samazināšanos. Es vēlos, lai mēs būtu starp 

vadošajām pasaules valstīm Konvencijas par 

bioloģisko daudzveidību 2020. gada Pušu 

konferencē, tāpat kā tas bija 2015. gada 

Parīzes Klimata konferencē.  

Mums jāsaglabā vitāli svarīgais darbs, ko veic 

mūsu lauksaimnieki, lai nodrošinātu 

eiropiešus ar uzturvielām bagātu, cenas ziņā 

pieejamu un nekaitīgu pārtiku. Tas iespējams 

tikai tad, ja viņi var pietiekami nopelnīt, lai 

uzturētu ģimeni. Mēs atbalstīsim 

lauksaimniekus ar jaunu stratēģiju “No 

saimniecības — galdā” (Farm to Fork) par 

ilgtspējīgu pārtiku visā vērtību ķēdē. 

Vairāk nekā 50 % eiropiešu dzīvo laukos. Viņi 

ir mūsu sabiedrības sāls un mūsu ekonomikas 

dzinējs. Eiropai raksturīgā ainavu, kultūras un 

vēsturiskā mantojuma daudzveidība ir viena 

no tās būtību visvairāk veidojošām un 

apbrīnojamākajām iezīmēm. Tās veido mūsu 

identitāti un ir mūsu ekonomiskais potenciāls. 

Mēs gādāsim par mūsu laukiem kā par 

vislielāko vērtību, saglabāsim tos un 

ieguldīsim to nākotnē.  

Eiropas iedzīvotāju veselība nav nošķirama no 

visas planētas veselības. Tā ir saistīta ar gaisu, 

ko elpojam, ūdeni, ko dzeram, ēdienu, ko 

ēdam, un to, cik drošus produktus izmantojam.   

Mūsu iedzīvotāju, mūsu bērnu un mazbērnu 

veselības labad Eiropai jāvirzās uz nulles 

piesārņojuma mērķi. Es ierosināšu 

transversālu stratēģiju, lai aizsargātu 

iedzīvotāju veselību no vides degradācijas un 

piesārņojuma, pievēršoties gaisa un ūdens 

kvalitātei, bīstamām ķīmiskām vielām, 

rūpnieciskajam piesārņojumam, pesticīdiem 

un endokrīnajiem disruptoriem. 

Ilgtspējīga Eiropa ir Eiropa, kas paver jaunas 

iespējas, rada inovāciju, darbvietas un piedāvā 

konkurences priekšrocības savai rūpniecības 

nozarei. Aprites ekonomikai ir būtiska nozīme 

Eiropas nākotnes ekonomikas modeļa 

attīstībā.  

Es ierosināšu jaunu rīcības plānu pārejai uz 

aprites ekonomiku, kurā galvenā uzmanība 

būs pievērsta resursu ilgtspējīgai 

izmantošanai, jo īpaši resursietilpīgās un 

augstas ietekmes nozarēs, piemēram, 

tekstilrūpniecībā un būvniecībā. 
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Es vēlos, lai Eiropa uzņemtos vadību 

vienreizlietojamo plastmasas izstrādājumu 

jautājumos. Līdz 2050. gadam okeānā būs 

vairāk plastmasas nekā zivju. Mums nopietni 

jādomā par to, kā apturēt šo strauji augošo 

tendenci. Jau tagad Eiropas tiesību akti tiek 

piemēroti desmit plastmasas priekšmetiem, ko 

visbiežāk atrod Eiropas pludmalēs. Mūsu cīņā 

pret plastmasas atkritumiem vēlos izveidot 

jaunu fronti, kas tiktu vērsta pret 

mikroplastmasu. 

2. Ekonomika, kas darbojas cilvēku labā

Es vēlos panākt, lai Eiropa censtos sasniegt 

labāku situāciju sociālā taisnīguma un 

labklājības jomā. Tas ir solījums, ko devām 

mūsu Savienības izveides laikā. 

Esmu lepna par mūsu unikālo Eiropas 

sociālo tirgus ekonomiku. Tā ļauj mūsu 

ekonomikām attīstīties un mazina nabadzību 

un nevienlīdzību. Tā nodrošina priekšroku 

sociālajam taisnīgumam un labklājībai.  

Mūsu sociālās tirgus ekonomikas 

nostiprināšana ir ļoti svarīga laikā, kad mēs 

pārkārtojam mūsu rūpniecības un ekonomikas 

darbību. 

Mūsu mērķim par klimata ziņā neitrālu un 

veselīgu planētu ir jābalstās uz spēcīgu un 

noturīgu sociālo tirgus ekonomiku. Līdzekļi, ko 

mēs vēlamies tērēt šai pārejai, mums vispirms 

ir jānopelna. 

Atbalsts mazajiem uzņēmumiem 

Tas sākas ar mūsu ekonomikas pamatu 

nostiprināšanu: mūsu mazajiem un vidējiem 

uzņēmumiem (MVU).  

Tie veido 99 % no visiem uzņēmumiem un ir 

radījuši 85 % no jaunajām darbvietām pēdējo 

piecu gadu laikā. Tie ir mūsu inovatori un 

uzņēmēji. Tie nodrošina arodapmācību mūsu 

jauniešiem. Tie ir mūsu ekonomikas labākā 

daļa. 

Mums vajag vairāk jaunu un apķērīgu 

novatoru ar revolucionārām tehnoloģijām – 

tādu, kādi vēl tikai pirms desmit gadiem bija 

šīs paaudzes tehnoloģiju milži.  

Es vēlos panākt, lai mazajiem uzņēmumiem 

būtu vieglāk kļūt par lieliem novatoriem. 

Mums jāturpina veidot finanšu tirgu nākotnes 

inovatīvu uzņēmumu izaugsmes 

nodrošināšanai.  

Tādēļ es nākšu klajā ar īpašu MVU stratēģiju, 

lai nodrošinātu, ka tie var uzplaukt, samazinot 

birokrātiju un uzlabojot to piekļuvi tirgum.  

Mēs pabeigsim kapitāla tirgu savienību, lai 

nodrošinātu MVU piekļuvi finansējumam, kas 

tiem vajadzīgs izaugsmei, inovācijai un 

darbības izvēršanai. Tādēļ es izveidošu arī 

privātā un publiskā sektora fondu, kas ir 

specializējies MVU sākotnējā publiskajā 

piedāvājumā, paredzot sākotnēju ES 

ieguldījumu, ko varētu papildināt privātie 

ieguldītāji. 

Ekonomiskās un monetārās 
savienības padziļināšana 

Mūsu cilvēki un mūsu darījumdarbība var 

uzplaukt tikai tad, ja ekonomika darbojas 

to labā. Tā ir mūsu sociālās tirgus ekonomikas 

pamatideja.  

Pēc atlabšanas gadiem Eiropas ekonomika 

tagad ir stabila, un nodarbinātības, izaugsmes 

un ieguldījumu rādītāji atkal ir pirmskrīzes 

līmenī vai vēl labāki. Publiskās finanses 

turpina uzlaboties, mūsu banku sistēma ir 

stabilāka, un mūsu ekonomiskās un monetārās 
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savienības pamati ir spēcīgāki nekā jebkad 

agrāk.  

Lai gan pie apvāršņa redzami mākoņi — 

saistībā ar spriedzi tirdzniecības jomā un 

citām problēmām, kas palēnina globālo 

izaugsmi, — mums ir jāsaglabā dinamika. 

Mums ir vajadzīga pievilcīgāka ieguldījumu 

vide un izaugsme, kas rada kvalitatīvas 

darbvietas, jo īpaši jauniešiem. 

Mūsu vienotā valūta — eiro — ir vairāk nekā 

monētas un naudaszīmes mūsu kabatās. Tā 

simbolizē mūsu vienotību un Eiropas solījumu 

par labklājību un aizsardzību.  

Mums tā jādara arvien stiprāka. Ekonomiskās 

un monetārās savienības turpmāku 

padziļināšanu es izvirzīšu par prioritāti.  

Tās ietvaros es palīdzēšu īstenot budžeta 

instrumentu konverģences un 

konkurētspējas nodrošināšanai eirozonā, 

lai atbalstītu dalībvalstu reformas un 

ieguldījumus izaugsmes jomā. Es pastiprināšu 

atbalstu tām valstīm ārpus eirozonas, kuras 

gatavojas pievienoties eirozonai.  

Es pilnībā izmantošu elastību, kas atļauta 

Stabilitātes un izaugsmes paktā. Tas mums 

palīdzēs panākt izaugsmei labvēlīgāku fiskālo 

nostāju eirozonā, vienlaikus saglabājot fiskālo 

atbildību.  

Es pievērsīšu uzmanību arī banku 

savienības izveides pabeigšanai. Tas ietver 

kopīgu fiskālo atbalstu vienotajam banku 

noregulējuma fondam — galējas 

nepieciešamības apdrošināšanai banku 

noregulējuma gadījumā.   

Lai iedzīvotāji varētu būt mierīgi par savu 

banku noguldījumu drošību, mums ir 

vajadzīga Eiropas noguldījumu 

apdrošināšanas sistēma.  

Šie ir trūkstošie banku savienības elementi, 

par kuriem mums jāpanāk vienošanās pēc 

iespējas ātrāk. Es ierosināšu arī pasākumus 

stabilai banku noregulējuma un 

maksātnespējas sistēmai. 

Es vēlos stiprināt eiro starptautisko nozīmi, 

tostarp eiro valūtas ārējo pārstāvību. Spēcīgs, 

integrēts un noturīgs kapitāla tirgus ir 

vislabākais izejas punkts vienotajai valūtai, lai 

tā tiktu plašāk izmantota starptautiskā 

mērogā.  

Mūsu ekonomikas politikai jāiet roku rokā ar 

sociālajām tiesībām, Eiropas klimata 

neitralitātes mērķi un konkurētspējīgu 

rūpniecību. 

Es pārveidošu Eiropas pusgadu par tādu 

instrumentu, kurā integrēti Apvienoto 

Nāciju Organizācijas ilgtspējīgas attīstības 

mērķi.  

Ja mēs vēlamies nostiprināt atbildību par 

mūsu kopīgajiem lēmumiem, ekonomikas 

pārvaldībai un demokrātiskai 

pārskatatbildībai ir jāiet roku rokā.  

Tādēļ es vēlos panākt, lai Eiropas 

Parlamentam būtu skaļāka balss attiecībā 

uz mūsu Savienības ekonomikas 

pārvaldību.  

Mūsu cilvēki un mūsu darījumdarbība 
var uzplaukt tikai tad, ja ekonomika 
darbojas to labā. Tā ir mūsu sociālās 
tirgus ekonomikas pamatideja. 

 

Par ekonomikas jautājumiem atbildīgie 

Komisijas locekļi stāsies Eiropas Parlamenta 

priekšā pirms katra svarīgā posma Eiropas 

pusgada ciklā.  

Eiropas sociālais pīlārs 

Es uzskatu, ka mūsdienu ekonomikā ir 

pienācis laiks apvienot jēdzienus “sociāls” 

un “tirgus”. 
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Tāpēc es nākšu klajā ar rīcības plānu, lai 

pilnībā īstenotu Eiropas sociālo tiesību 

pīlāru.  

Tā ietvaros mēs palīdzēsim tiem, kas strādā, 

nopelnīt pienācīgu iztiku un tiem, kas meklē 

darbu, atrast to. Mēs atbalstīsim mūsu bērnus 

un mūsu jauniešus, lai viņi varētu iegūt 

izglītību un izmantot iespējas, kas viņiem ir 

vajadzīgas, lai veiksmīgi attīstītos.  

Cieņa darbavietā ir svēta. Savu pilnvaru pirmo 

100 dienu laikā es ierosināšu juridisku 

instrumentu, lai nodrošinātu, ka katram 

darba ņēmējam Savienībā ir taisnīga 

minimālā alga.  

Tai būtu jānodrošina pienācīgs dzīves līmenis 

neatkarīgi no darba vietas. Minimālās algas 

būtu jānosaka saskaņā ar valsts tradīcijām, 

izmantojot koplīgumus vai tiesību normas. Es 

augstu vērtēju sociālo dialogu starp darba 

devējiem un arodbiedrībām — cilvēkiem, kuri 

vislabāk pārzina savu nozari un reģionu.  

Digitālā pārveide rada straujas pārmaiņas, kas 

ietekmē mūsu darba tirgus. Es izskatīšu 

veidus, kā uzlabot platformā nodarbinātu 

darbinieku darba apstākļus, jo īpaši 

pievēršoties prasmēm un izglītībai. 

Mums arī jāiegulda lielāks darbs, lai atbalstītu 

cilvēkus, kuri zaudē darbu tādu ārēju 

notikumu dēļ, kas ietekmē mūsu ekonomiku.  

Tāpēc es ierosināšu izveidot Eiropas 

bezdarba pabalstu pārapdrošināšanas 

shēmu. Tas aizsargās mūsu iedzīvotājus un 

samazinās spiedienu uz publiskajām finansēm 

ārēju satricinājumu laikā.   

Mums ir jādara vairāk, lai cīnītos pret 

nabadzību. Eiropas nākotne būs atkarīga no 

mūsu jauniešiem. Mums ir jāsniedz viņiem 

atbalsts bērnībā un uzsākot pieauguša cilvēka 

dzīvi.  

Mūsu kopējais kauna traips ir tas, ka gandrīz 

25 miljoni bērnu, kas jaunāki par 18 gadiem, ir 

pakļauti nabadzības vai sociālās atstumtības 

riskam. Nabadzībā dzīvojošie bērni, 

visticamāk, kļūs par nabadzībā dzīvojošiem 

pieaugušajiem. Mums ir jāpārrauj šis 

bīstamais cikls. Šī situācija ir jāuzlabo.  

Lai atbalstītu ikvienu bērnu, kam 

nepieciešama palīdzība, es izveidošu Eiropas 

Garantiju bērniem, pamatojoties uz Eiropas 

Parlamenta ierosināto ideju.  

Šis instruments palīdzēs nodrošināt, ka 

ikvienam bērnam Eiropā, kam draud 

nabadzība vai sociālā atstumtība, ir piekļuve 

tādām pamattiesībām kā veselības aprūpe un 

izglītība.  

Eiropai būtu jāsniedz atbalsts arī vecākiem un 

aprūpētājiem, lai labāk līdzsvarotu viņu darbu 

un ģimenes dzīvi. Es nodrošināšu, ka mēs 

pilnībā īstenosim direktīvu par darba un 

privātās dzīves līdzsvaru, kas veicina labāku 

pienākumu sadali starp sievietēm un 

vīriešiem.  

Tas palīdzēs iesaistīt vairāk sieviešu darba 

tirgū un apkarot bērnu nabadzību. Es 

nodrošināšu šim nolūkam pietiekamus 

ieguldījumus no Eiropas Sociālā fonda +, lai 

uzlabotu agrīnās pirmsskolas izglītības un 

aprūpes sistēmu kvalitāti un pieejamību.  

Pēdējos piecos gados shēma “Garantija 

jauniešiem” ir palīdzējusi 3,5 miljoniem 

jauniešu gadā uzsākt apmācību, izglītību vai 

darbu.  

Turpinot veiksmīgi uzsākto darbu, es shēmu 

“Garantija jauniešiem” pārveidošu par 

pastāvīgu instrumentu cīņai pret jauniešu 

bezdarbu. Būtu jāpalielina tās budžets, un par 

to regulāri jāsniedz ziņojumi, lai nodrošinātu, 

ka tā sasniedz plānoto visās dalībvalstīs.  
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Es izveidošu Eiropas Garantiju bērniem, 
kas palīdzēs nodrošināt, ka ikvienam 
bērnam Eiropā, kam draud nabadzība 
vai sociālā atstumtība, ir piekļuve 
tādām pamattiesībām kā veselības 
aprūpe un izglītība. 

 

Man kā ārstei rūp veselība. 40 % no mums 

saskaras ar vēzi kādā no mūsu dzīves 

posmiem, un gandrīz visi saskaras ar bailēm 

un bēdām par draugu vai ģimenes locekli, 

kuram ir diagnosticēts vēzis.  

Izdzīvotības rādītāji pieaug, jo īpaši pateicoties 

savlaicīgas atklāšanas un skrīninga 

programmām. Tomēr mēs varam darīt daudz 

vairāk, es iesniegšu Eiropas plānu cīņai pret 

vēzi, lai palīdzētu dalībvalstīm uzlabot vēža 

kontroli un vēža slimnieku aprūpi. 

Savienība, kurā valda līdztiesība 

Mums visiem ir jāpieliek pūles, lai Eiropā 

valdītu labklājība un sociāls taisnīgums. 

Nepieciešams nodrošināt vienlīdzību 

visiem un vienlīdzību visās tās nozīmēs.  

Tā būs viena no Komisijas un Eiropas sociālo 

tiesību pīlāra īstenošanas galvenajām 

prioritātēm.  

Darījumdarbībā, politikā un sabiedrībā 

kopumā mēs varam pilnībā sasniegt mūsu 

potenciālu tikai tad, ja mēs izmantojam visus 

mūsu talantus un daudzveidību. 

Daudzveidīgas komandas darbā var gūt 

labākus rezultātus. Inovācija rodas tad, kas 

apvienojas cilvēki ar dažādu izcelsmi un 

dažādiem redzējumiem. Ņemot vērā 

demogrāfiskās problēmas, kas mūs sagaida, 

mēs nevaram atļauties atstāt neizmantotu 

potenciālu.  

Visiem, kam ir vienādi mērķi, ir jābūt 

vienādām iespējām. Tāpēc mēs ierosināsim 

jaunus tiesību aktus diskriminācijas 

novēršanas jomā.  

Līgumā ir nostiprināts princips, ka vīrieši un 

sievietes par vienādu darbu saņem vienādu 

darba samaksu. Tas būs jaunās Eiropas 

dzimumu līdztiesības stratēģijas 

pamatprincips.  

Sievietes vidēji pelna par 16 % mazāk nekā 

vīrieši, lai gan viņas iegūst augstāku 

kvalifikāciju.  

Savu pilnvaru pirmo 100 dienu laikā es nākšu 

klajā ar pasākumiem saistošu darba 

samaksas pārredzamības pasākumu 

ieviešanai.  

Dzimumu līdztiesība ir būtiska ekonomiskās 

izaugsmes sastāvdaļa. Eiropas dzimumu 

līdztiesības stratēģija sistemātiski risinās 

jautājumu par to, kā likumi ietekmē lēmumus, 

ko sievietes pieņem savas dzīves laikā: sākt 

strādāt, vadīt uzņēmumu, saņemt samaksu, 

apprecēties, audzināt bērnus, pārvaldīt aktīvus 

un saņemt pensiju. Visos šajos lēmumos mums 

ir jānodrošina sievietēm un vīriešiem vienādas 

juridiskās tiesības.  

Lai pārtrauktu “stikla griestu” fenomenu, ir 

jānosaka dzimumu līdzsvara kvotas 

uzņēmumu vadībā. Mana nostāja būs tāda 

pati, kā Vācijas ministres amatā esot, — es 

centīšos izveidot vairākumu, lai izbeigtu 

Direktīvas par sieviešu pārstāvību uzņēmumu 

vadībā bloķēšanu.  

Dzimumu līdztiesības jomā Komisija rādīs 

piemēru, komisāru kolēģijas izveidē 

pilnībā vadoties pēc dzimumu līdztiesības 

principiem. Līdz manu pilnvaru termiņa 

beigām es nodrošināšu pilnīgu līdztiesību 

visos Komisijas vadības līmeņos. Tas ir 

obligāts mērķis.  
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Darījumdarbībā, politikā un sabiedrībā 
kopumā mēs varam pilnībā sasniegt 
mūsu potenciālu tikai tad, ja mēs 
izmantojam visus mūsu talantus un 
daudzveidību. Visiem, kam ir vienādi 
mērķi, ir jābūt vienādām iespējām. 

 

Ar dzimumu saistīta vardarbība mūsu 

Savienībā joprojām ir biedējoša realitāte pārāk 

daudziem cilvēkiem. Eiropas Savienībai būtu 

jādara viss iespējamais, lai novērstu 

vardarbību ģimenē, aizsargātu upurus un 

sodītu pārkāpējus.  

ES pievienošanās Stambulas konvencijai par 

cīņu pret vardarbību ģimenē joprojām ir 

Komisijas galvenā prioritāte.  

Ja Padome bloķēs pievienošanos, es apsvēršu 

iespēju iesniegt priekšlikumus par 

minimālajiem standartiem attiecībā uz 

konkrētu vardarbības veidu definīcijām un 

Cietušo tiesību direktīvas prasību 

pastiprināšanu. Es ierosināšu pievienot 

vardarbību pret sievietēm Līgumā minēto 

ES noziegumu sarakstā.  

Vienlīdzība neaprobežojas tikai ar dzimumu 

līdztiesību. Sievietes un vīrieši, vecie un 

jaunie, austrumi un rietumi, ziemeļi un 

dienvidi, mūsu dažādās nacionālās un 

kultūras identitātes veido mūsu identitātes 

daudzveidību.  

Mums var būt atšķirīgi uzskati, varam piederēt 

pie dažādām minoritāšu grupām, bet mums 

jāgādā, lai mēs ieklausītos viens otrā, mācītos 

cits no cita un pieņemtu šo daudzveidību. 

Pārāk daudzi Eiropas iedzīvotāji uzskata, ka 

dažās Eiropas daļās viņiem ir atšķirīgas 

iespējas nekā citās. Mums jāizmanto visi mūsu 

rīcībā esošie instrumenti, lai labotu šo 

situāciju.  

Taisnīga nodokļu politika 

Viens no mūsu sociālās tirgus ekonomikas 

pamatprincipiem ir tas, ka ikviens maksā 

taisnīgu daļu. Nedrīkst pieļaut izņēmumus. 

Sacensība par zemāko nodokļa likmi mazina 

valstu spēju noteikt tādu nodokļu politiku, kas 

atbilst to ekonomikas un cilvēku vajadzībām.  

Vietā, kur tiek radīta peļņa, ar nodokļiem un 

nodevām ir arī jādod ieguldījums mūsu sociālā 

nodrošinājuma sistēmās, mūsu izglītības 

sistēmās un mūsu infrastruktūrā.  

ES un starptautiskajām uzņēmumu 

ienākuma nodokļa sistēmām steidzami 

nepieciešama reforma. Tās nav piemērotas 

mūsdienu globālās ekonomikas realitātei un 

neaptver jaunos darījumdarbības modeļus 

digitālajā pasaulē.  

Es būšu par taisnīgu nodokļu politiku — 

neatkarīgi no tā, vai runa ir par 

tradicionāliem uzņēmumiem vai par 

digitālajiem uzņēmumiem.  

Es nodrošināšu, lai nodokļu uzlikšana lielo 

tehnoloģiju uzņēmumiem būtu prioritāte. 

Es cītīgi strādāšu, lai nodrošinātu, ka pašreiz 

iesniegtie priekšlikumi kļūst par tiesību 

aktiem. Notiek diskusijas, lai rastu 

starptautisku risinājumu, jo īpaši 

Ekonomiskās attīstības sadarbības 

organizācijā. Tomēr, ja līdz 2020. gada 

beigām netiktu panākts globāls risinājums 

attiecībā uz taisnīgu digitālo nodokli, ES 

būtu jārīkojas atsevišķi. 

Eiropas uzņēmumiem nepieciešamas 

vienkāršas nodokļu sistēmas un vienkārši 

noteikumi, jo īpaši darbojoties pāri robežām. 

Mana pilnvaru termiņa pirmajā pusē es 

ierosināšu priekšlikumus par uzņēmumu 

nodokļu vides uzlabošanu vienotajā tirgū.  



 

13 

Kopējā konsolidētā uzņēmumu ienākuma 

nodokļa bāze nodrošinātu uzņēmumiem 

vienotu noteikumu kopumu, lai katrs 

uzņēmums varētu aprēķināt savu uzņēmumu 

ienākuma nodokļa bāzi Eiropas Savienībā. Tas 

ir sens Eiropas Parlamenta projekts, un es 

cīnīšos, lai to padarītu par realitāti. 

Nodokļu noteikumu atšķirības var būt šķērslis 

ceļā uz dziļāku vienotā tirgus integrāciju. Tas 

var kavēt izaugsmi, jo īpaši eirozonā, kur 

ekonomiskās saiknes ir spēcīgākas. Mums 

jāspēj rīkoties. 

Es izmantošu līgumos ietvertās klauzulas, kas 

ļauj pieņemt priekšlikumus nodokļu 

uzlikšanas jomā koplēmuma procedūrā un par 

to lemt ar kvalificētu balsu vairākumu 

Padomē. Tas padarīs mūs efektīvākus un 

spējīgākus rīkoties ātri, kad tas būs 

nepieciešams.  

Tāpat es pastiprināšu cīņu pret krāpšanu 

nodokļu jomā un pastiprināšu mūsu rīcību 

pret kaitīgiem nodokļu režīmiem trešās 

valstīs.

 

3. Eiropa, kas atbilst digitālā laikmeta 

prasībām 

Es vēlos, lai Eiropa censtos labāk izmantot 

digitālā laikmeta sniegtās iespējas 

drošuma un ētiskuma robežās. 

Digitālās tehnoloģijas, jo īpaši mākslīgais 

intelekts (MI), pasauli pārveido nepieredzētā 

ātrumā. Minētās tehnoloģijas ir mainījušas 

mūsu saziņu, dzīvi un darbu. Tās ir mainījušas 

mūsu sabiedrību un ekonomiku.  

Lietu internets pasauli savieno jaunos veidos: 

tagad savienojums skar ne tikai zināšanas un 

cilvēkus, bet arī fiziskās ierīces un sensorus. 

Tiek vākti milzīgi un arvien lielāki datu 

apjomi. 

Eiropā telesakaru standarti jau ir ieviesti. Ir 

pienācis laiks šo veiksmīgo darbu atkārtot arī 

attiecībā uz kopīgiem standartiem mūsu 

5G tīkliem.  

Varbūt ir par vēlu replicēt hipermēroga 

datošanas centrus, bet nav par vēlu panākt 

tehnoloģisko suverenitāti dažās kritiskās 

tehnoloģiju jomās. 

Lai liktu pamatu nākamās paaudzes 

hipermēroga datošanas centriem, mēs 

investēsim blokķēdēs, augstas veiktspējas 

skaitļošanā, kvantu skaitļošanā, algoritmos un 

rīkos, kas ļauj apmainīties ar datiem un 

izmantot datus. Mēs kopīgi noteiksim 

standartus attiecībā uz šīm jaunās 

paaudzes tehnoloģijām, kas kļūst par 

globālu normu. 

Palielinot ieguldījumu apmēru revolucionāros 

pētījumos un radikālā inovācijā, mums 

jāsamierinās ar to, ka mums ceļā gadīsies 

kļūdīties.  

Dati un mākslīgais intelekts ir inovācijas 

sastāvdaļas, kas mums var palīdzēt rast 

risinājumus sabiedrības problēmām — no 

veselības jomas līdz lauksaimniecībai, no 

drošības līdz ražošanai.  

Lai šo potenciālu atraisītu, mums Eiropā 

jāatrod savs ceļš, kā rast līdzsvaru starp datu 

plūsmu un plašu datu izmantošanu vienlaikus 

ar augstu privātuma, drošības, drošuma un 

ētikas standartu saglabāšanu. Mēs esam to 

panākuši Vispārīgās datu aizsardzības regulas 
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gadījumā, un daudzas valstis ir sekojušas 

mūsu ceļam.  

Pirmajās 100 dienās jaunajā amatā es 

iesniegšu tiesību aktu priekšlikumus par 

koordinētu Eiropas pieeju attiecībā uz 

mākslīgā intelekta ietekmi uz cilvēkiem un 

ētiskajiem aspektiem. Tostarp būtu jāraugās, 

kā mēs varam izmantot lielos datus 

inovācijām, kas rada labklājību mūsu 

sabiedrībām un mūsu uzņēmumiem.  

Es pārliecināšos par to, ka mēs padarīsim par 

prioritāti ieguldījumus mākslīgajā intelektā — 

gan izmantojot daudzgadu finanšu shēmu, gan 

plašāk izmantojot publiskā un privātā sektora 

partnerības. 

Jauns digitālo pakalpojumu tiesību akts 

uzlabos mūsu noteikumus par digitālo 

platformu, pakalpojumu un produktu 

atbildību un drošību un pabeigs digitālā 

vienotā tirgus izveidi.  

Digitalizācija un kibertelpa ir vienas monētas 

divas puses. Tas sākas ar atšķirīgu attieksmi: 

mums jāpāriet no “vajadzības pēc 

informācijas” uz “vajadzību pēc apmaiņas”.  

Tas būtu jādara, izveidojot kopēju 

kibervienību, lai paātrinātu informācijas 

apmaiņu un labāk aizsargātu sevi.  

Publiskajam sektoram ir svarīga nozīme 

digitālās transformācijas veicināšanā. Es vēlos, 

lai Eiropas Komisija rādītu piemēru.  

Es ierosināšu pilnīgu Komisijas 

digitalizāciju, ieviešot jaunas digitālās 

metodes un digitālās diplomātijas 

instrumentus.  

Es uzskatu, ka tas padarīs iestādi dinamiskāku 

un elastīgāku, kā arī sniegs lielāku 

pārredzamību par tās darbību. Tas arī palīdzēs 

izveidot jaunu un iekļaujošāku vadības un 

darba kultūru, kurā ir mazāk hierarhijas un 

vairāk sadarbības. Tas mums palīdzēs mainīt 

savu skatījumu un pieņemt nākotni.  

Es ticu, ka Eiropa var veiksmīgi paveikt 

digitālo transformāciju, ja mēs izmantojam 

mūsu stiprās puses un vērtības. 

Iespēju radīšana cilvēkiem ar 

izglītības un prasmju palīdzību  

Labākais ieguldījums nākotnē ir ieguldījums 

mūsu cilvēkos. Prasmes un izglītība ir Eiropas 

konkurētspējas un inovācijas dzinējspēks. 

Taču Eiropa vēl nav pilnībā gatava. Es 

nodrošināšu, ka mēs izmantojam visus mūsu 

rīcībā esošos līdzekļus un resursus, lai 

panāktu līdzsvaru.  

Esmu apņēmības pilna līdz 2025. gadam 

padarīt Eiropas izglītības telpu par 

realitāti. Mums ir jālikvidē šķēršļi attiecībā uz 

izglītību un jāuzlabo piekļuve kvalitatīvai 

izglītībai. Mums jānodrošina, ka izglītojamie 

var vieglāk pārvietoties starp izglītības 

sistēmām dažādās valstīs. Turklāt mums ir 

jāmaina izglītības kultūra uz mūžizglītību, kas 

bagātina mūs visus.  

Mana prioritāte būs panākt, lai Eiropa 

paātrinātu digitālo prasmju apguvi gan 

jauniešiem, gan pieaugušajiem, atjauninot 

Digitālās izglītības rīcības plānu. Mums ir 

jāpārveido izglītības sistēma, izmantojot 

potenciālu, ko sniedz internets, lai mācību 

materiāli būtu pieejami visiem, piemēram, 

plašāk izmantojot masveida atvērtos interneta 

kursus. Ikvienam jāapgūst digitālās prasmes. 

Es arī atbalstīšu Eiropas Parlamenta ideju 

nākamajā ilgtermiņa budžetā trīskāršot 

Erasmus + budžetu. 
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4. Eiropiešu dzīvesveida aizsardzība 

Vēlos panākt, lai Eiropa labāk aizsargātu 

savus iedzīvotājus un mūsu vērtības. 

Tiesiskuma nodrošināšana 

Eiropai, kas aizsargā, ir jāaizstāv arī 

tiesiskums un vērtības. Tas ir vissvarīgāk 

tad, kad runa ir par tiesiskuma ievērošanu.  

Eiropas Savienība ir tiesību kopiena. Šī 

kopiena ir pamats visam, ko esam panākuši, 

un visam, kas mums vēl jāpaveic.  Tā ir Eiropas 

raksturiezīme.  Turklāt tiesību kopienai ir ļoti 

liela nozīme manā redzējumā par līdztiesības, 

iecietības un sociālā taisnīguma Savienību.  

Mūsu pamatvērtību aizstāvēšanā nedrīkst 

pieļaut kompromisus.  

Draudi tiesiskumam apdraud tiesiskos, 

politiskos un ekonomiskos pamatprincipus, 

saskaņā ar kuriem Savienība darbojas.  

Tiesiskuma ievērošanas nodrošināšana 

primāri ir katras dalībvalsts atbildība. Taču, kā 

nesen apstiprināja Tiesa, mums ir kopīgas 

intereses rast problēmu risinājumus.  

Tiesiskuma stiprināšana ir visu ES iestāžu un 

visu dalībvalstu kopīga atbildība. 

Nodrošināšu, ka izmantojam visus Eiropas 

līmenī pieejamos instrumentus. Es atbalstu 

papildu visaptverošu Eiropas tiesiskuma 

mehānismu, kurš būs ES mēroga mehānisms 

un saskaņā ar kuru Eiropas Komisija sniegs 

objektīvus gada ziņojumus. Uzraudzības pieeja 

būs vienāda visās dalībvalstīs.  

 

 

 

Mūsu pamatvērtību aizstāvēšanā 
nedrīkst pieļaut kompromisus. Draudi 
tiesiskumam apdraud tiesiskos, 
politiskos un ekonomiskos 
pamatprincipus, saskaņā ar kuriem 
Savienība darbojas. 

 

Komisijas uzraudzība tiks veikta ciešā dialogā 

ar valstu iestādēm, pamatojoties uz tiesību 

aktiem, īpaši mūsu neatkarīgās Tiesas jaunāko 

iedibināto judikatūru. Es nodrošināšu lielāku 

Eiropas Parlamenta lomu šajā tiesiskuma 

mehānismā.  

Jaunais mehānisms nodrošina pārredzamību, 

ļauj savlaicīgi atklāt informāciju un sniedz 

mērķtiecīgu atbalstu, lai radušos jautājumus 

atrisinātu agrīnā posmā.  

Mūsu mērķis ir rast risinājumu, kas aizsargā 

tiesiskumu un kura pamatā ir sadarbība un 

savstarpējs atbalsts, bet kas kā galējo līdzekli 

neizslēdz efektīvu, samērīgu un preventīvu 

reakciju.  

Plānoju galveno uzmanību pievērst stingrākas 

izpildes panākšanai, par pamatu izmantojot 

nesenos Tiesas spriedumus, kuros atspoguļota 

tiesiskuma pārkāpumu ietekme uz ES tiesību 

aktiem. Atbalstu priekšlikumu padarīt 

tiesiskumu par nākamās daudzgadu 

finanšu shēmas neatņemamu daļu.  

Priekšlikums stiprinās uzticēšanos un 

paļāvību starp mums, un tas nodrošinās 

labumu gan iekšējam tirgum, gan iekšējai 

vienotībai.  

Komisija vienmēr būs neatkarīga Līgumu 

izpildes uzraudzītāja. Temīda ir akla — viņa 
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tiesiskumu aizstāvēs visur un vienmēr, lai arī 

kas pret to vērstos. 

Spēcīgas robežas un jauna pieeja 

migrācijas paktam 

Es ierosināšu jaunu Migrācijas un 

patvēruma paktu, un tas ietvers Dublinas 

sistēmas reformu patvēruma noteikumu 

jomā. 

Apzinos, cik sarežģītas un pretrunīgas ir 

diskusijas par šo jautājumu. Ir jāņem vērā 

daudzu personu pamatotas bažas un jāizvērtē, 

kā varam pārvarēt atšķirības. Šis jautājums 

jāaplūko visaptveroši. 

Mums ir vajadzīgas spēcīgas ārējās robežas. 

Šīs ieceres galvenais elements ir pastiprināta 

Eiropas Robežu un krasta apsardzes 

aģentūra. Vienošanās par nākamo daudzgadu 

finanšu shēmu ļaus mums izveidot 10 000 

spēcīgu Frontex robežsargu pastāvīgu 

korpusu agrāk, nekā tas paredzēts, ievērojot 

pašreizējo 2027. gada mērķi. Vēlos panākt, lai 

šie rīcībspējīgie robežsargi būtu izvietoti uz ES 

ārējām robežām līdz 2024. gadam.  

Mums ir jāmodernizē patvēruma sistēma. 

Kopējai Eiropas patvēruma sistēmai ir jābūt 

tieši tādai — kopējai. Mums var būt stabilas 

ārējās robežas tikai tad, ja sniegsim 

pietiekamu palīdzību dalībvalstīm, kuras 

saskaras ar vislielāko spiedienu to 

ģeogrāfiskās atrašanās vietas dēļ. Mums 

visiem jāsniedz savstarpēja palīdzība un 

jāpiedāvā atbalsts.  

Šie divi turpmākie pasākumi mums ļaus 

atgriezties pie Šengenas brīvas 

pārvietošanās zonas, kas pilnībā funkcionē 

un ir mūsu labklājības, drošības un brīvību 

galvenais virzītājspēks. Taču mums ir jāuzlabo 

veids, kādā tā darbojas, un jārada iespējas 

turpmākai Šengenas zonas paplašināšanai. 

Mums ir vajadzīgs jauns sloga sadales 

veids. Vajadzīgs jauns sākums.  

Mūsu atbildība sākas to cilvēku izcelsmes 

valstīs, kuri ierodas Eiropā. Pamest savas 

mājas un doties bīstamā ceļojumā nav izvēle, 

kas viegli izdarāma. Cilvēki to dara, jo uzskata, 

ka viņiem nav citas alternatīvas. 

Mums ir nepārprotami jākoncentrē sadarbība 

attīstības jomā uz jauno sieviešu un vīriešu 

perspektīvu uzlabošanu viņu izcelsmes 

valstī. Mums ir jāiegulda viņu veselībā, 

izglītībā un prasmēs, infrastruktūrā, ilgtspējīgā 

izaugsmē un drošībā.  

Ir jāņem vērā daudzu personu 
pamatotas bažas un jāizvērtē, kā varam 
pārvarēt atšķirības. Mums ir vajadzīgs 
jauns sloga sadales veids un jauns 
sākums. 

 

Realitāte, ko piedzīvo cilvēki, kuri nolemj 

pamest mājas, ir brutāla. Viņi nodod savu 

likteni negodprātīgu cilvēku tirgotāju rokās, 

kuri atstāj novārtā visneaizsargātākos. 

Noziedznieki nekādā gadījumā nedrīkst 

lemt par cilvēku likteņiem vai diktēt to, 

kurš nonāks Savienībā. Ar visiem mūsu 

rīcībā esošajiem līdzekļiem ir jāgrauj un 

jālikvidē viņu peļņas gūšanas modeļi.  

Ciešākas sadarbības iespējas ar trešām 

valstīm ir būtiskas neatkarīgi no tā, vai tās ir 

izcelsmes vai tranzīta valstis. Eiropa ir 

atbildīga par palīdzības sniegšanu valstīm, 

kuras uzņem bēgļus, lai tās varētu nodrošināt 

pienācīgus un cilvēcīgus apstākļus. Šajā nolūkā 

es atbalstu humanitāro koridoru izveidi. 

Mums ir vajadzīga diplomātija, ekonomikas 

attīstība, stabilitāte un drošība. Tas palīdzētu 

apturēt kontrabandistus, pastiprināt 

pārmitināšanas saistības, kā arī piedāvāt 

likumīgas migrācijas ceļus, lai piesaistītu 
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cilvēkus ar mums vajadzīgajām prasmēm un 

talantiem.  

Eiropa vienmēr paliks uzticīga savām 

vērtībām un sniegs palīdzību bēgļiem, kas bēg 

no vajāšanas vai konflikta, — tas ir mūsu 

morālais pienākums. Tas pats attiecas uz 

cilvēku dzīvības glābšanu jūrā. Tāpēc mums ir 

nepieciešama ilgtspējīgāka pieeja 

meklēšanas un glābšanas operācijām. Ir 

jāpāriet no risinājumu meklēšanas katrā 

gadījumā atsevišķi un jāpiedāvā ilgtspējīgāks 

risinājums.  

Šī visaptverošā pieeja būtu jāpapildina ar 

skaidru izpratni par to, kā rīkoties ar 

cilvēkiem, kam nav tiesību uz aizsardzību un 

kuri ir repatriējami. Atgriešanas noteikumu 

atjaunināšanai jābūt daļai no šā risinājuma. 

Viss ir saistīts. 

Iekšējā drošība 

Ikvienai personai Savienībā ir tiesības justies 

drošībā pašu ielās un mājās. Mums jādara viss 

iespējamais, kad runa ir par iedzīvotāju 

aizsardzību. Ir jāuzlabo pārrobežu sadarbība, 

lai novērstu trūkumus cīņā pret smagiem 

noziegumiem un terorismu Eiropā.  

Lai to panāktu, jāizmanto visi mūsu rīcībā 

esošie instrumenti. Eiropas Prokuratūrai 

vajadzētu būt lielākām pilnvarām veikt 

izmeklēšanu un ierosināt 

kriminālvajāšanu pārrobežu terorisma 

lietās. 

Mūsu finanšu sistēmas komplicētība un 

sarežģītība rada jaunus nelikumīgi iegūtu 

līdzekļu legalizēšanas un teroristu 

finansēšanas riskus. Nepilnību novēršanai ir 

vajadzīga labāka uzraudzība un visaptveroša 

politika.  

Ir pienācis laiks muitas savienību virzīt uz 

nākamo līmeni, to apgādājot ar stingrāku 

satvaru, kas ļaus labāk aizsargāt pilsoņus un 

vienoto tirgu. Es ierosināšu drosmīgu 

pasākumu paketi integrētai Eiropas pieejai, 

kas nepieciešama, lai stiprinātu muitas riska 

pārvaldību un atbalstītu efektīvu kontroli, ko 

veic dalībvalstis. 

 

5. Spēcīgāka Eiropa pasaulē 

Vēlos, lai Eiropa censtos panākt vairāk un 

stiprinātu savu unikālo atbildīgas globālās 

līderes zīmolu.  

Multilaterālisms ir iestrādāts pašos Eiropas 

pamatos. Tas ir mūsu pamatprincips pasaulē. 

Manis vadītā Komisija turpinās atbalstīt šo 

pieeju un nodrošinās, ka saglabājam un 

atjauninām noteikumos balstītu pasaules 

kārtību. 

Esam uz pareizā ceļa, un pēdējos gados esam 

sasnieguši daudz, taču joprojām ir jāpārvar 

lieli izaicinājumi.  

Mūsu rīcībai pasaulē jābūt vērienīgai, 

stratēģiskai un apņēmīgai. Ir jāpilnveido mūsu 

priekšrocības, jāapzina un jānovērš trūkumi 

un jāstiprina mūsu leģitimitāte. 

Brīva un taisnīga tirdzniecība 

Uzskatu, ka varam stiprināt Eiropas kā 

pasaules līderes un standartu noteicējas lomu, 

piedāvājot plašu atvērtas un taisnīgas 

tirdzniecības programmu.  

Mēs ticam tirdzniecībai tāpēc, ka tā 

darbojas, — tā veido vairāk nekā trešdaļu ES 

IKP un nodrošina vairāk nekā 36 milj. 

darbvietu. ES ir lielākā gatavo izstrādājumu un 
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pakalpojumu eksportētāja un lielākais 

eksporta tirgus 80 valstīm. Tas parāda, cik 

daudz esam sasnieguši un cik pievilcīga 

uzņēmējdarbībai ir Eiropa.  

Centīsimies ātri pabeigt notiekošās sarunas ar 

Austrāliju un Jaunzēlandi un, ja apstākļi būs 

labvēlīgi, veidot jaunas partnerattiecības. 

Strādāsim, lai nostiprinātu līdzsvarotas un 

savstarpēji izdevīgas tirdzniecības 

partnerattiecības ar Amerikas Savienotajām 

Valstīm.  

Atzīstot, ka daudziem ir bažas, visā procesā 

nodrošināšu augstāko pārredzamības 

pakāpi, saziņu un sadarbību ar Eiropas 

Parlamentu un pilsonisko sabiedrību.  

Turklāt manis vadītā Komisija vienmēr nāks 

klajā ar priekšlikumiem provizoriski piemērot 

tirdzniecības nolīgumus tikai tad, kad Eiropas 

Parlaments būs devis savu piekrišanu. 

Tirdzniecība nav pašmērķis. Tas ir veids, kā 

nodrošināt labklājību pašu mājās un izplatīt 

mūsu vērtības visā pasaulē. Nodrošināšu, ka 

katrs noslēgtais nolīgums ietver īpašu nodaļu 

par ilgtspējīgu attīstību un augstākos 

klimata, vides un darba aizsardzības 

standartus, kas paredz absolūtas 

neiecietības politiku attiecībā uz bērnu 

darbu.  

Tirdzniecība nav pašmērķis. Tas ir veids, 
kā nodrošināt labklājību pašu mājās un 
izplatīt mūsu vērtības visā pasaulē. 
Nodrošināšu, ka katrs noslēgtais 
nolīgums ietver īpašu nodaļu par 
ilgtspējīgu attīstību. 

 

Ekonomiskie panākumi, ko gūst no 

tirdzniecības, iet roku rokā ar lielāku 

atbildību. Es iecelšu vecāko amatpersonu, 

kas būs atbildīga par tirdzniecības 

noteikumu izpildi, lai uzlabotu mūsu 

tirdzniecības nolīgumu atbilstības ievērošanu 

un izpildi, un regulāri atskaitīšos Eiropas 

Parlamentam.  

Tāpat Eiropa vienmēr cīnīsies par 

vienlīdzīgiem konkurences apstākļiem un 

stingri rīkosies pret tiem, kas konkurē, 

izmantojot dempinga, noteikumu atcelšanas 

vai subsidēšanas praksi.  

Mēs vienmēr izskatīsim daudzpusējus 

risinājumus, un es plānoju vadīt Pasaules 

Tirdzniecības organizācijas modernizācijas 

un reformas centienus.  

Vajadzības gadījumā mums pilnībā jāizmanto 

arī tirdzniecības aizsardzības instrumenti. 

Mums ir jānodrošina, ka spējam panākt mūsu 

tiesību ievērošanu, arī izmantojot sankcijas, ja 

citi partneri bloķē tirdzniecības konflikta 

risinājumu. 

Aktīvāka loma 

Eiropas vadošā loma nozīmē arī sadarbību 

ar kaimiņvalstīm un partneriem. Strādājot 

pie savstarpējo attiecību padziļināšanas, 

vienmēr vadīsimies pēc mūsu vērtībām un 

ievērosim starptautiskās tiesības. 

Eiropas Savienība ir pasaulē lielākā attīstības 

palīdzības sniedzēja. Sniedzot šo palīdzību, 

cenšamies veidot partnerattiecības starp 

vienlīdzīgiem partneriem, neapdraudot 

brīvību un cieņu. 

Vēlos panākt visaptverošu Eiropas stratēģiju 

attiecībā uz Āfriku, mūsu tuvo 

kaimiņkontinentu un pašsaprotamo partneri.  

Āfrika ir kontinents ar lielām iespējām un 

potenciālu sadarbībai un uzņēmējdarbībai. 

Āfrika kļūs par mājvietu gados jaunākajai un 

visstraujāk augošajai vidusšķirai pasaulē, un 

paredzams, ka privātais patēriņš līdz 

2025. gadam sasniegs 2 trilj. EUR. Mums ir 

maksimāli jāizmanto politiskās, ekonomiskās 
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un ieguldījumu iespējas, ko nesīs šīs 

pārmaiņas.  

Vēlos atkārtoti apstiprināt Rietumbalkānu 

valstu Eiropas perspektīvu un uzsvērt, ka ir 

svarīgi turpināt reformu procesu visā reģionā. 

Mums ir kopīgs kontinents, tā pati vēsture, tā 

pati kultūra un tie paši izaicinājumi. Mēs 

veidosim kopīgu nākotni.  

Pilnībā atbalstu Eiropas Komisijas 

priekšlikumu sākt sarunas ar 

Ziemeļmaķedoniju un Albāniju. Pievienošanās 

process sniedz unikālu iespēju veicināt mūsu 

pamatvērtības un intereses un dalīties ar tām. 

Esmu gatava bruģēt ceļu uz vērienīgu un 

stratēģisku partnerību ar Apvienoto 

Karalisti, kas paliks mūsu sabiedrotā, 

partnere un draugs. Paužu dziļu nožēlu par 

Apvienotās Karalistes iedzīvotāju lēmumu, bet 

apņemos to pilnībā ievērot.  

Apvienotās Karalistes izstāšanās no ES rada 

nenoteiktību pilsoņu tiesību jomā, ekonomikas 

dalībniekiem un teritoriālajiem aktoriem un 

Īrijas salas stabilitātes un miera 

nodrošināšanā. Izstāšanās līgums, par kuru 

notiek sarunas ar Apvienoto Karalisti, ir 

labākais un vienīgais risinājums, lai 

panāktu sakārtotu izstāšanos. Ja būs 

vajadzīgs ilgāks laiks, atbalstīšu turpmāka 

pagarinājuma piešķiršanu ar nosacījumu, ka 

tiek norādīti pamatoti iemesli. 

Vēlos atkārtoti apstiprināt 
Rietumbalkānu valstu Eiropas 
perspektīvu. Mums ir kopīgs kontinents, 
tā pati vēsture, tā pati kultūra un tie 
paši izaicinājumi. Mēs veidosim kopīgu 
nākotni. 

 

Uzskatu, ka Eiropai būtu vajadzīga 

spēcīgāka un vienotāka balss pasaulē.  

Lai ES būtu pasaules līdere, tai jāspēj rīkoties 

ātri — centīšos panākt kvalificēta balsu 

vairākuma noteikuma pieņemšanu šajā jomā. 

Cieši sadarbošos ar Augsto 

pārstāvi/priekšsēdētāja vietnieku, lai 

nodrošinātu saskaņotu pieeju Savienības 

ārējai darbībai kopumā — no attīstības 

palīdzības līdz kopējai ārpolitikai un drošības 

politikai. 

Lai Savienība arī turpmāk būtu spēcīgs 

pasaules mēroga aktors, vēlos panākt, lai 

nākamajā ES ilgtermiņa budžetā ES par 30 % 

vairāk līdzekļu nekā šodien atvēlētu ārējās 

darbības ieguldījumiem, kopējo summu 

tādējādi palielinot līdz 120 mljrd. EUR.    

Eiropas aizsardzība 

Eiropa vienmēr smēlusies spēku mierā un 

mieru nodrošinājusi ar spēku. NATO vienmēr 

būs Eiropas kolektīvās aizsardzības 

stūrakmens. Mēs saglabāsim transatlantiskās 

vērtības un vairosim eiropeiskās.  

Nākamajos piecos gados mums ir jāveic 

drosmīgi pasākumi, lai izveidotu patiesu 

Eiropas aizsardzības savienību.  

Nākamā ES ilgtermiņa budžeta ietvaros 

plānoju stiprināt Eiropas Aizsardzības fondu, 

lai atbalstītu pētniecību un spēju attīstību. To 

darot, pavērsim jaunas plašas iespējas augsto 

tehnoloģiju nozarēm un citiem ekonomikas 

sektoriem.  

Miers, drošība un attīstība ir savstarpēji 

atkarīgi elementi. Mums ir vajadzīga 

integrēta un visaptveroša pieeja mūsu 

drošībai.  

Tāpēc Eiropai pasaules līmenī Apvienoto 

Nāciju Organizācijas ietvaros būtu jāuzņemas 

pilnīga un aktīva loma mūsu kaimiņvalstīs, 

īpaši ciešākā partnerībā ar Āfriku. Eiropai ir 

jāatbalsta Āfrika, lai tā izstrādātu un īstenotu 

savus risinājumus tādām problēmām kā 
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nestabilitāte, pārrobežu terorisms un 

organizētā noziedzība. 

Drošības izaicinājumi kļūst arvien 

daudzveidīgāki un neprognozējamāki. 

Nopietni un akūti hibrīddraudi ir kļuvuši par 

realitāti. Eiropas Savienībai ir jāpastiprina 

sava atbildes rīcība un noturība.  

 

6. Jauns impulss Eiropas demokrātijai 

Vēlos, lai Eiropa kāpinātu centienus 

veicināt, aizsargāt un stiprināt mūsu 

demokrātiju.  

Mūsu Savienības demokrātijas sistēma ir 

unikāla un apvieno tieši ievēlētus parlamenta 

deputātus vietējā, reģionālā, valsts un Eiropas 

līmenī ar vēlētiem valstu vai to valdību 

vadītājiem.  

Rekordlielā vēlētāju aktivitāte 2019. gada 

Eiropas Parlamenta vēlēšanās liecina par 

mūsu demokrātijas spraigumu. Mums ir 

jāreaģē uz šo aicinājumu, eiropiešiem sniedzot 

lielākas iespējas piedalīties lēmumu 

pieņemšanā. Lai to panāktu, turpināsim 

strādāt vairāk nekā jebkad agrāk. 

Lielāka teikšana eiropiešiem 

Vēlos, lai eiropieši veidotu Savienības nākotni. 

Eiropiešiem jāuzņemas vadošā un aktīva loma 

prioritāšu un mērķu vērienīguma noteikšanā.  

Pilsoņi varēs paust savu viedokli 

konferencē par Eiropas nākotni, kas sāksies 

2020. gadā un ilgs divus gadus.  

Konferencē vajadzētu iesaistīt pilsoņus un 

atvēlēt spēcīgu lomu jauniešiem, pilsoniskajai 

sabiedrībai un Eiropas iestādēm kā 

līdzvērtīgiem partneriem. Konferencei 

vajadzētu būt labi sagatavotai ar skaidru 

darbības jomu un skaidriem mērķiem, par ko 

savstarpēji vienosies Parlaments, Padome un 

Komisija.  

Esmu gatava ievērot panākto vienošanos, 

tostarp vajadzības gadījumā ierosinot 

likumdošanas pasākumus. Esmu atvērta 

izmaiņām Līgumos. Ja par konferences 

priekšsēdētāju izvēlēsies Eiropas Parlamenta 

deputātu, pilnībā atbalstīšu šo ideju. 

Īpašas attiecības ar Eiropas 

Parlamentu 

Vēlos stiprināt Eiropas Komisijas un 

Eiropas Parlamenta partnerību.  

Manuprāt, likumdošanas ierosināšanā lielāka 

loma jāpiešķir tautas balsij, proti, Eiropas 

Parlamentam. Atbalstu Eiropas Parlamenta 

likumdošanas iniciatīvas tiesības. 

Ja Parlaments ar tā locekļu vairākuma lēmumu 

pieņems rezolūciju, kurā lūgs Komisiju 

iesniegt tiesību akta priekšlikumu1, apņemos 

reaģēt un iesniegt tiesību akta priekšlikumu, 

pilnībā ievērojot proporcionalitātes, 

subsidiaritātes un labāka likumdošanas 

procesa principus.  

Lai šo procesu padarītu pēc iespējas 

efektīvāku, aicināšu komisārus strādāt kopā ar 

Eiropas Parlamentu visos rezolūciju izstrādes 

un debašu posmos.  

Lai to izdarītu, nodrošināšu, ka komisāri 

ziņo Eiropas Parlamentam visos 

starptautisko sarunu posmos, ievērojot 

                                                            
1 Līguma par Eiropas Savienības darbību (LESD) 
225. pants. 
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šablonu, kas noteikts sarunās par Apvienotās 

Karalistes izstāšanos no ES.  

Nodrošināšu, lai komisāri biežāk piedalītos 

komiteju sanāksmēs un trialoga sarunās starp 

Eiropas Parlamentu un Padomi. Šī prasība būs 

iestrādāta uzdevumu apraksta vēstulēs, ko 

pirms pilnvaru termiņa sākuma nosūtīšu 

komisāriem. 

Turklāt prioritārā kārtā nodrošināšu pastāvīgu 

dialogu starp Komisiju un Eiropas Parlamentu. 

Labprāt no jauna iedzīvinātu “jautājumu 

stundas” tradīciju — regulāras debates ar 

Eiropas Parlamentu.  

Rekordlielā vēlētāju aktivitāte 
2019. gada Eiropas Parlamenta 
vēlēšanās liecina par mūsu demokrātijas 
spraigumu. Mums ir jāreaģē uz šo 
aicinājumu, eiropiešiem sniedzot 
lielākas iespējas piedalīties lēmumu 
pieņemšanā. Lai to panāktu, turpināsim 
strādāt vairāk nekā jebkad agrāk. 

Es sadarbošos ar Eiropas Parlamentu, lai 

sasniegtu mūsu kopīgo mērķi — 

demokrātiskāku un efektīvāku rīcību Eiropas 

līmenī.  

Savienībai ir pilnībā jāizmanto Līgumos 

paredzētais potenciāls. Mums ir jāvirzās uz 

pilnīgām Eiropas Parlamenta koplēmuma 

pilnvarām un jāatsakās no vienprātības 

klimata, enerģētikas, sociālās un nodokļu 

politikas jomā.  

 

Izvirzīto kandidātu sistēmas 

uzlabošana 

Eiropas Parlamenta 2019. gada vēlēšanu 

pieredze skaidri parāda nepieciešamību 

pārskatīt iestāžu vadītāju iecelšanu un 

ievēlēšanu. Esmu gatava vadīt šo darbu, cieši 

sadarbojoties ar Eiropas Parlamentu un 

dalībvalstīm.  

Lai atjaunotu uzticēšanos un paļāvību, 

ierosinu rīkot sarunas starp Eiropas 

Parlamentu un Eiropadomi.  

Man ir stingra pārliecība, ka ir jāuzlabo 

“vadošo kandidātu”” (Spitzenkandidaten) 

sistēma. Lai šo sistēmu padarītu redzamāku 

plašākam elektorātam, ir jāpievēršas arī 

jautājumam par pārnacionāliem sarakstiem 

Eiropas Parlamenta vēlēšanās, šādi papildinot 

Eiropas demokrātijas instrumentu klāstu.  

Konferencei par Eiropas nākotni vēlākais līdz 

2020. gada vasarai būtu jāiesniedz 

likumdošanas vai citi priekšlikumi par šo 

tematu.  

Komisija veiks turpmākus pasākumus 

attiecībā uz šiem priekšlikumiem jomās, kurās 

tā ir kompetenta rīkoties, un atbalstīs Eiropas 

Parlamentu grozījumu izdarīšanā vēlēšanu 

likumā un vienošanās panākšanā Padomē.  

Lai panāktu lielāku pārredzamību un 

demokrātisko leģitimitāti, jaunajiem 

noteikumiem vajadzētu stāties spēkā 

savlaicīgi, pirms 2024. gada Eiropas 

Parlamenta vēlēšanām. 

Lielāka pārredzamība un kontrole  

Lai eiropieši ticētu Savienībai, tās iestādēm 

jābūt atvērtām un nevainojamām ētikas, 

pārredzamības un integritātes jautājumos.  

Atbalstīšu neatkarīgas ētikas padomes 

izveidi, kas ir kopīga visām ES iestādēm. Lai 

to panāktu, cieši sadarbošos ar citām 

iestādēm.  

Manuprāt, visā likumdošanas procesā 

nepieciešama lielāka pārredzamība. 

Sadarbošos ar Eiropas Parlamentu un Padomi, 

lai to panāktu. Pilsoņiem, kuru labā iestādes 
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strādā, jāzina, ar ko tiekamies, apspriežamies 

un kāda ir mūsu nostāja.  

Mūsu demokrātijas aizsardzība  

Mūsu demokrātiskās sistēmas un iestādes 

pēdējos gados arvien vairāk apdraud aktori, 

kuri vēlas šķelt un destabilizēt Savienību. 

Mums jādara vairāk, lai sevi aizsargātu 

pret ārēju iejaukšanos.  

Digitālās platformas darbojas cilvēku, 

sabiedrību un ekonomikas progresa labā. Lai 

saglabātu šo progresu, mums ir jānodrošina, 

lai minētās platformas netiktu izmantotas 

demokrātijas destabilizēšanai. Būtu jāizstrādā 

kopīga pieeja un kopēji standarti, lai risinātu 

tādus problēmjautājumus kā, piemēram, 

dezinformācija un naidīgi izteikumi 

tiešsaistē. 

Es nākšu klajā Eiropas demokrātijas rīcības 

plānu. Tas risinās ārējās intervences draudu 

novēršanas jautājumu Eiropas Parlamenta 

vēlēšanās. Turklāt tajā būs ietverti tiesību aktu 

priekšlikumi lielākas pārredzamības 

nodrošināšanai attiecībā uz apmaksātu 

politisku reklāmu un skaidrākiem 

noteikumiem par Eiropas politisko partiju 

finansēšanu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tas ir mans redzējums par tādu Eiropu, kas cenšas panākt vairāk. Es cīnīšos par šajās 

pamatnostādnēs izklāstītajām idejām un vienmēr centīšos rast pēc iespējas lielāku 

vienprātību par tām.  

Strādāšu pēc iespējas ciešāk ar Eiropas Parlamentu un Padomi. Šodien iesniegtās politikas 

pamatnostādnes kopā ar darbu, ko veic citas iestādes, veidos pamatu pirmajai daudzgadu 

programmai, par kuru šā gada laikā būtu jāvienojas trim iestādēm. 

Es iedzīvināšu šo redzējumu pirms stāšanās amatā. Komisāru kolēģijā jau no pirmās dienas būs 

ievērota dzimumu līdztiesība. 100 dienu laikā ierosināšu Zaļo kursu Eiropai. Nākamgad eiropieši 

varēs paust savu viedokli konferencē par Eiropas nākotni. Līdz 2024. gadam 10 000 robežsargu 

spēcīgai Eiropas Robežu un krasta apsardzei būtu jāpalīdz gādāt par mūsu ārējām robežām un 

katram darba ņēmējam būtu jāsaņem taisnīga minimālā alga. Līdz 2050. gadam Eiropai ir jābūt 

pirmajam pasaules kontinentam, kas ir neitrāls klimata ziņā. 

Tā ir Eiropa, kas cenšas panākt vairāk. 
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